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Firmaidræt
Ansvarshavende redaktør:

John Thrane 
Capellavænget 12 
5210 Odense NV 
Tlf. 66 16 08 88

Firmaidræt udkommer 10 
gange om året. Juli og decem
ber måneder er undtaget.

De i artiklerne fremførte syns
punkter er forfatternes og de
les ikke nødvendigvis af Dansk 
Firmaidrætsforbund.

Redaktionen forbeholder sig 
ret til at redigere og forkorte 
artikler og indlæg.

34. årgang, nr. 4. April 1991. 
Næste nummer udkommer den 
23. maj 1991.

Deadline for tekst og annoncer 
onsdag den 1. maj 1991. 
Eftertryk med kildeangivelse 
tilladt.

Produktion og tryk:
Svendborgtryk 
Box 26
Ryttermarken 17 A 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 21 01 05

Forsiden
Marts måned stod i landsstæv- 
nernes tegn og derfor er te
maet i dette nummer af Firma
idræt landsstævnerne i de 10 
idrætsgrene, hvor vi kommer 
landet rundt med reportager 
fra idrætsafdelingens flagskib. 
Foto. Flardy Østergaard, 
ROFI.

Når krybben er 
tem ...

Slagsmålet om de kommunale kroner er gået ind, men kommer krigen 
virkelig til at stå mellem område 1 og område 2?

Jeg tror det ikke.
Det vil blive utroligt svært at overbevise kommunalpolitikerne om, at 

der skal flyttes kommunale kroner fra det ene område til det andet, spe
cielt når området, hvor pengene skal flyttes fra, vil argumentere den 
modsatte vej.

Nej, slagsmålet om midlerne vil komme indenfor områderne, imellem 
foreningerne og imellem oplysningsforbundene.

I Odder nægter folkeoplysningsudvalget at godkende firmaidrætten 
som tilskudsberettiget forening, da de enkelte klubber ellers får mindre i 
medlemstilskud. Den afgørelse er selvfølgelig anket til kommunalbesty
relsen, da folkeoplysningslovens §3 taler om lige tilskudsvilkår for virk
somheder med samme funktion og indhold.

I Horsens har to af de store foreninger spillet ud med at omdanne de
res klubhuse til selvejende institutioner, hvorefter de uden at hæve akti
vitetsniveauet med én time, kan hæve 50.000 kroner mere i den kommu
nale kasse i tilskud. Da der ikke kommer flere kroner i kassen, vil det gå 
ud over alle de andre foreninger, med mindre deres moral også halter og 
de laver det samme nummer med deres klublokaler. Omkring nye leje
mål har loven nemlig kun taget højde for idrætshaller og det er der des
værre nogen, som har opdaget.

Fronterne er således trukket op, men der er kun én vej ud af krigen. 
Følg lovens ånd og bogstav, om de lige vilkår for virksomhed med 
samme funktion og indhold, og styrk samarbejdet foreningerne imellem, 
således at repræsentanterne i folkoplysningsudvalget har et stærkt bag
land, når de skal træffe beslutninger.

Jan Steffensen.

350 fodboldspillere var til landsstævne i Ringkøbing. Indkvarteringen fandt for en stor dels 
vedkommende sted i ROFI-Centret. Foto. Hardy Østergaard, ROFI.
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A f John Thrane 
Redaktør Idrætten og det 

indre marked
I takt med at det indre marked rykker nærmere, bliver usikkerhe
den omkring en beskyttelse af nationale spil som det danske tips- 
og lottospil større. Hvis spilleområdet skal indtage en særstilling i 
det indre marked, må idrætten påvise den nære sammenhæng 
mellem organisationernes indtægter og spillene.

Idrættens Fællesråd (IF) 
der består af de fire store 
idrætsorganisationer (DIF, 
DDGU, DDSG&I samt 
DFIF), var i dagene 14. - 16. 
marts til møde med EF- 
kommissionen i Bruxelles. 
Med i den danske delegation 
var også Claus Forup fra 
Kulturministeriet samt di
rektør i Dansk Tipstjeneste 
A/S, Frantz Hovitz.

Mødet var kommet i 
stand på foranledning af IF, 
og arrangeret af den danske 
kulturattache ved EF, Hen
rik Bering Liisberg.

Mødet havde to hoved
formål. Dels ønskede IF en 
orientering om, hvilke tiltag 
EF-kommissionen for nu
værende har planlagt inden
for det idrætslige område, og 
dels var IF særlig interesse
ret i at få en orientering om, 
hvilke planer kommissionen 
har for spilleområdet.

Idrættens 
indtægter i fare

Indførelsen af det indre 
marked efter 1992 efterlader 
en stor usikkerhed omkring 
tips- og lottospillet i Dan
mark. Med den nuværende 
lovgivning i Danmark om
kring tips og lotto, vil Dansk 
Tipstjeneste A/S meget vel 
efter 1. januar 1993 stå i en 
situation, hvor man er ude 
af stand til at konkurrere 
med udenlanske spil, f.eks. 
de tyske lottospil.

Sagen er, at de udenlan
ske spil er langt større med 
store præmiepuljer, og i sa
gens natur derfor kan til
byde langt større gevinster. 
Et andet forhold er, at 
Dansk Tipstjeneste A/S i 
dag af folketinget er forplig
tet til at udbetale 45 % af 
sin omsætning i gevinster,

samt at betale 16,5 % i 
statsafgift.

- Et udenlansk spil vil 
f.eks. kunne tilbyde en til
bagebetaling på 60 % eller 
mere, og vil alene af den 
grund blive en alvorlig kon
kurrent til Tipstjenesten, si
ger direktør Frantz Hovitz.

Som bekendt er idrætten i 
Danmark 100% afhængig af 
overskuddet fra tips og 
lotto. De fire hovedorgani
sationer fik i 1990 således 
261 millioner kroner fra 
Tipstjenesten.

Det g år stærkt
På et debatmøde mellem 

idrætten og EF, afholdt i no
vember 1990, om idrætten 
og EF ved indgangen til det 
indre marked, var der kun 
beroligende ord at hente fra 
EF-embedsmændenes side. 
Beskeden var dengang, at 
der intet var at frygte med 
hensyn til indførelsen af et 
fælles EF-lotto. Den danske 
lovgivning forhindrer endnu, 
at et udenlandsk spil kan 
krydse grænsen for alvor. 
Efter den 1. januar 1993 vil 
det ikke være tilfældet. Og 
allerede nu kan embeds- 
mændene ikke give samme 
beroligende svar som i no
vember 1990.

- Fra EF er der nu en rap
port på vej, der skal vurde
rer hele situationen for spil
leområdet, og herefter kan 
det meget vel gå stærkt, si
ger Frantz Hovitz.

- Tidligere var svaret om
kring beskyttelse eller ej, at

spil skulle nyde beskyttelse 
på grund af spillenes natur. 
Nu kan man ikke give noget 
klart svar. En række retsa
ger er igang, og EF-domsto- 
len kan afsige nogle kendel
ser, der vil være retningsgi
vende for området i fremti
den, siger Frantz Hovitz.

Nødvendigt at 
præ ge udviklingen

Fra EF-kommissionen 
deltog repræsentanter fra 
generaldirektorat 3, der ved
rører spil og det indre mar
ked, samt fra folk fra gene
raldirektorat 10, der ved
rører information, kommu
nikation og kultur.

Den danske delegation 
fik det budskab med hjem, 
at Danmark i langt højere 
grad end tilfældet er nu, skal 
gøre brug af kontakter i EF- 
kommissionen, for så tidligt 
som muligt at påvirke de op
læg der bliver lagt frem i mi
nisterrådet.

- Netop nu foregår der en 
udarbejdelse af en lang 
række samordningsdirekti
ver, også på det idrætslige 
område, og det er vigtigt, at 
man fra Danmark i højere 
grad søger at få indflydelse 
på dette arbejde, inden op
læggene når frem til beslut
ningstagerne, sagde EF-em- 
bedsmændene og fortsatte:

- Hensigten med EF og 
det indre marked er netop at 
opnå fri konkurrence over 
grænserne og den generelle 
holdning i Bruxelles er, at 
der ikke er meget der taler

for at spil skal have en særs
tatus i forhold til så meget 
andet.

- Hvis idrætten mener, at 
nationale spil skal undtages 
fra reglerne om et frit mar
ked, må idrættens organisa
tioner kunne påvise en stor 
sammenhæng mellem spil og 
organisationernes indtægter, 
sagde EF-embedsmændene 
til Idrættens Fællesråd.

Kontaktforum
etableres

- En af de første opgaver 
for Idrættens Fællesråd bli
ver derfor at få etableret det 
kontaktnet til EF-embeds
mændene, som blev bragte i 
forslag på debatmødet i no
vember 1990, siger formand 
for Idrættens Fællesråd,
Tage Carlsen, DFIF, der 
også sidder i Tipstjenestens 
bestyrelse, og han fortsætter:

Kun gennem en tæt kon
takt til EF-embedsmændene 
i Bruxelles kan vi i så tidlig 
en fase som muligt gå ind og 
påvirke forslagene.

- I Dansk Tipstjenestes 
bestyrelse har vi længe øn
sket, at lovgivningen om
kring udbydelse af spil i 
Danmark blev ændret såle
des, at Tipstjenesten kan ud
byde flere spil, og derved 
holde omsætningsniveauet. 
En styrkelse af Tipstjene
sten vil betyde, at selskabet 
bedre vil kunne modstå den 
konkurrencesituation, der 
givet vil komme efter den 1. 
januar 1993, siger Tage 
Carlsen.
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3-kamp - et nyt tilbud 
til firmaklubberne
A f Jørgen Rasmussen 
Forbundskonsulent

Der deltog 17 hold i det første kredstræf som 3-kamp 
arrangeret af Storstrøms Amtskreds i samarbejde med 
Vordingborg Firma Sport.

Efter et vellykket kreds
træf i 1988, og en aflysning i 
1989, gik Storstrøms Amts
kreds i tænkeboks i 1990. 
Det resulterede i et forslag 
om at afvikle et nyt og an
derledes træfstævne i 1991, 
denne gang som 3-kamp.

- Jeg må erkende, at vi 
var meget spændte på til
meldingens størrelse, siger 
formanden for kredsens i- 
drætsudvalg Leif Rasmus
sen, Næstved, der også er 
medlem af træfstævneudval- 
get. Og vi blev endnu mere 
spændte, da den første til
melding var på 7 hold fra 
samme firmaklub!

- Udvalget havde beslut
tet, at vi maximalt kunne 
klare ca. 16 hold, når stæv
net skulle afvikles over én 
dag. Vi blev 17 hold i alt, og 
det er vi særdeles tilfredse 
med, siger Leif Rasmussen.

Træfstævne som 3-kamp 
går i korte træk ud på, at 
man tilmelder sig som hold.

Et hold består af 6 personer, 
4 herrer og 2 damer. Der 
skal dystes i følgende disci
pliner: indefodbold, skyd
ning (15m) og badminton. 
Holdene inddeles i puljer. 
Der startes med fodbold, 
hvor der skal være mindst 1 
dame på banen under hele 
kampen. Det tæller dobbelt 
når damerne scorer. Deref
ter skal der skydes, hvor 
hver enkelt får udleveret 25 
skud, 5 prøveskud og 20 gæl
dende. Til sidst skal man 
spille badminton, hvor der 
afvikles 3 kampe, 2 mix- 
doubler og 1 herredouble. 
Holdene blev inddelt i 4 
puljer. Der tildeles point 
puljevis pr. idrætsgren. Pul
jevindere går ikke videre, og 
der uddeles kun præmier til 
puljevinderne.

Træfstævnet blev afviklet 
søndag den 7. april i Vor
dingborg med deltagelse af 
firmaklubber fra: Nykøbing 
F. Vordingborg, Fakse og

Idemanden bag kredstræfsom tre-kamp Ingolf Petersen, Vording
borg, havde sammen med sin kone, Marianne, travlt ved dom
merbordet, hvor de begge sad uafbrudt i 10 timer under stævnet. 
Foto .-jr. DFIF.

Næstved. Både tidsmæssigt 
og rent sportsligt forløb 
træfstævnet godt.

- Der var naturligvis 
nogle små skønhedsfejl, men 
det kan ikke være anderle
des, når det er første gang, 
vi forsøger os med en ny 
stævneform, understreger 
Leif Rasmussen fra træf- 
stævneudvalget.

Med få undtagelser var 
alle deltagere fra starten 
indstillet på, at det ikke kun 
drejede sig om at vinde, men 
at det var vigtigere at man 
havde det sjovt og hyggeligt 
sammen på tværs af firma
klubberne. Præcis det, man 
fra arrangørernes side havde 
lagt op til med stævnet.

Selv om resultaterne ikke 
var det afgørende, så var det 
interessant at se, med hvil-

Der var under stævnet også tid 
til at kigge på og hygge sig. 
Foto. -jr. DFIF.

ken iver deltagerne fulgte 
den løbende ajourføring af 
resultattavlen. Og det hæn
ger nok sammen med, at 
nogle af deltagerne ikke var 
lige skrappe til alle idræts
grene, og det kom der nogle 
spændende resultater ud af. 
Således var det også værd at 
bemærke sig, at de enkelte 
deltageres og holdenes re
sultater, tæller med i det 
samlede resultat.

Det var en spændende 
træfstævne-dag i Vording
borg, og der er ingen tvivl 
om, at træfstævne som 3- 
kamp kan gå hen og blive et 
nyt tilbud til firmaklub
berne landet over. Det er 
træfstævne-udvalget i Stor
strøms Amtskreds ihvertfald 
enige om.

- Vi har fået så mange 
positive tilkendegivelser fra 
deltagere i stævnet, at vi al
lerede har besluttet at af
vikle et nyt til næste år, slut
ter Leif Rasmussen.
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Skræ ddersyet til 
firm aidrætten

Det siger formanden for 
idrætsudvalget i Storstrøms 
Amtskreds Leif Rasmussen, 
Næstved, efter 3-kampstæv- 
net i Vordingborg.

Det var en veltilfreds for
mand for idrætsudvalget i 
Storstrøms Amtskreds Leif 
Rasmussen. Næstved, vi 
mødte efter det første kreds
træf som 3-kamp i Vording
borg. Det er dejligt, når man 
forsøger sig med noget nyt, 
at det så bliver positivt mod
taget. Jeg tror, at såvel 
kredse som sammenslutnin
ger skal være opmærk
somme på denne aktivitet i 
fremtiden. Det kunne måske

også udvikle sig på lands
delsbasis siger Leif Rasmus
sen.

- Hvis vi skal leve op til 
DFIF’s formålsparagraf, så 
skulle vi måske hen ad vejen 
overveje at udvide det til 
også at omfatte hele fami
lien. Ideen med kredstræf 
som 3-kamp er motion, 
idræt og samvær. Disse in
tentioner blev til fulde ind
friet ved stævnet i Vording
borg, som var det første af 
sin art i kredsen, siger Leif 
Rasmussen og fortsætter:

- Efter en snak med 
mange af stævnedeltagerne, 
har vi et godt udgangspunkt 
for at gøre det bedre, såle

des det tilgodeser deltager
nes forventninger og ønsker 
i forhold til vores intentio
ner.

- Vi har fået så mange

Formanden for idrætsudvalget 
i Storstrøms Amtskreds Leif 
Rasmussen. Næstved.
Foto. -jr. DFIF.

positive reaktioner under og 
efter stævnet, at vi tror på 
ideen i fremtiden. Og ikke 
kun i Storstrøms Amtskreds 
- men over hele landet. 3- 
kamp er som skræddersyet 
til firmaidrætten, og vi kan 
kun opfordre andre til at 
forsøge sig. Det er en 
spændende opgave, og vi 
står gerne til rådighed med 
yderligere oplysninger og 
hjælp for interesserede, slut
ter Leif Rasmussen.

Interesserede kan træffe 
Leif Rasmussen på tlf. 53 73 
20 85, eller kontakte for
bundskonsulent Jørgen 
Rasmussen på tlf. 53 76 16 
35. -jA

Vi stillede op for at styrke fæ llesskabet
Det konkluderede Jette 

Jessen og Niels Skadegaard 
fra H. Glas soni deltog med 
7 hold ved træfstævnet som 
3-kamp i Vordingborg.

Firmaklubben H. Glas fra 
Fensmark ved Næstved del
tog med ikke mindre end 7 
hold ved 3-kamp-stævnet i 
Vordingborg. De blev der
med den firmaklub, der stil
lede med de fleste hold til 
stævnet.

- Vi lagde fra starten op 
til, at vi primært ville del
tage for at styrke fællesska
bet på arbejdspladsen. Men 
også fordi vi synes, at det 
var et godt tilbud. Et tilbud, 
der efter vores opfattelse 
stemmer overens med det, vi 
forstår ved firmaidræt, un
derstreger bestyrelsesmed
lem og kontaktperson for H. 
Glas, Niels Skadegaard.

- Vi besluttede også, at 
det skulle være et tilbud til 
alle på arbejdspladsen - uan
set om man var medlem af 
firmaklubben eller ej. Vi var 
også enige om, at vi ikke 
ville sammensætte stærke

hold. Vi mixede i stedet hol
dene på tværs af styrke i de 
enkelte idrætsgrene, fortæl
ler Niels Skadegaard og 
Jette Jessen.

- For os drejede det sig 
ikke om at vinde nogen 
pulje, hvad vi da heller ikke 
gjorde, men jeg er sikker på, 
at vore hold til gengæld

havde det sjovest, understre
ger Jette Jessen.

For at styrke såvel fælles
skabet som kendskabet til 
hinanden, havde klubben ar
rangeret fælles bustransport, 
som hver enkelt selv betalte.

- Hvad er hemmeligheden 
bag den store tilmelding?

- Jeg tror bestemt at det 
skyldes, at tre personer,
Jette Jessen, Carsten Wendt 
og jeg selv (Niels Skadega
ard, red.) personligt kontak
tede medarbejderne. Det er 
ikke nok kun at sætte indby
delsen op på opslagstavlen. 
Der skal gøres en ekstra 
personlig indsats for at opnå 
en større interesse omkring 
stævnet, mener Niels Skade
gaard, der hermed opfordrer 
andre firmaklubber til at 
gøre det samme.

- På vej hjem i bussen

Der blev også tid til at være 
barnepige mellem 
aktiviteterne under stævnet. 
Foto. -jr. DFIF.

spurgte vi deltagerne, hvad 
de synes om stævnet, og der 
var bred enighed om, at det 
havde været et godt og 
spændende stævne. Og der 
var også stor interesse for at 
deltage i et kommende 
kredstræf som 3-kamp næste 
år, fastslår Niels Skadega
ard.

- Det er også værd at be
mærke sig, at ideen med at 
invitere ikke medlemmer 
med allerede har resulteret i 
10 nye medlemmer til klub
ben. Andre gav udtryk for, 
at de efter stævnet i Vor
dingborg havde fået lyst til 
at prøve en af de idræts
grene, som de normalt ikke 
dyrker til daglig, siger Niels 
Skadegaard og fortsætter:

- Vi fra H. Glas synes, at
ideen med kredstræf som 3- 
kamp er en oplagt aktivitet 
for firmaidrætten. Vi imøde
ser med spænding, hvad 
denne stævneform kan ud
vikle sig til fremover, og 
slutter med at bringe en op
fordring til andre firmaklub
ber til at deltage i kom
mende stævner. -jr.
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Firmaidrsetten 
som igangsætter

86»!
| ... 1
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Gennem Grenaa Fir
masports 25 årige historie 
har formanden i næsten alle 
årene heddet Peter Hajs
lund, og hvad var mere na
turligt, end at lade netop 
Peter Hajslund tegne et bil
lede af sammenslutningens 
virke i de 25 år.

Den 23. marts 1991 kunne 
vi fejre 25 års jubilæum. Med 
de problemer vi, og sikkert 
mange andre firmaidrætsfor
eninger har haft, syntes jeg 
ærlig talt det er flot at være 
nået så langt.

Jeg flyttede til Grenaa i 
1963, og i 1964 forsøgte en 
kollega Poul Eskildsen, og 
jeg at starte noget firmaidræt 
op. Jeg var dengang ivrig 
bordtennisspiller, og han 
dyrkede badminton. Men 
ikke nok med det, det lykke
des desuden at samle inter
esse hos mange af byens fir
maer for fodbold og hånd
bold.

Det gik godt og vi blev 
derfor enige om at få dannet 
en forening, og det lykkedes

den 23. marts 1966. Samme 
år blev vi godkendt og opta
get under DFIF på repræ
sentantskabsmødet i Viborg, 
og som den første organisa
tion til dato, blev styrelsen 
enige om at belønne vort ar
bejde med et tilskud på 600 
kroner. Dengang kunne man 
først opnå tilskud efter ét 
års medlemsskab.

Ikke altid velsete
Det første år var der 24 

klubber tilsluttet GFS. Vi 
har gennem alle årene haft 
et stabilt medlemstal. I 1968, 
hvor vi startede skydning 
op, var medlemstallet på 
522, og det var derefter 
stødt stigende frem til 1981. 
Siden har registreringen sta
biliseret sig på ca. 75 klub
ber med 900-1200 medlem
mer.

I starten var vi bestemt 
ikke velsete i Grenaa, for 
skulle man dengang dyrke 
en idrætsgren, så skulle det 
helst foregå i en af byens to 
etablerede foreninger. Men 
som så mange andre steder,

blev der jo sat gang i inter
essen for idræt og især fami
lieidrætten. GFS har været 
igangsætter for mange akti
viteter, og blot for at nævne 
nogle få, havde vi på kreds
plan fra 1969 og ti år frem, 
et fortrinligt samarbejde 
med Århus og Randers, 
hvor vi stod for afviklingen 
af trekantsstævnet i indefod- 
bold.

Med på 
motionsbølgen

GFS har igennem de 25 
år taget initiativ til mange 
nye idrætsgrene i Grenaa. 
Således var firmasporten 
primus motor da motions
bølgen så dagens lys i Gre
naa. GFS har deltaget i 
mange motionsaktiviteter in
denfor firmaidrætten, bl.a. 
“Sundhedskur - gå en tur” 
og cykelkampagnen “Tour 
de Pedal”. I 12 år arrange
rede vi Kolindsund-Marchen 
på 10, 25 og 40 km, hvert år 
med mange tusinde delta
gere.

I 1971 stod GFS fadder til

G FS valgte at bruge penge på  
deres medlemmer i stedet for 
en dyr aftenfest. Derfor var 
der præmier til alle hold ved 
jubilæumsstævnet. Her ses Po
stens Idrætsforening med de
res præmier.
Foto. Flemming Sørensen.

kvindefodboldklubben “Top 
Stars”, og vi har startet fa
miliesvømning samt oriente
ringsklubben O.K. Djurs. 
Sidst nævnte er i dag selv
stændige foreninger, ligesom 
mange af vore ledere har 
været med til at starte nye 
foreninger op.

En af byens veletablerede 
og vejfungerende forenin
ger, Åstrup Idrætsforening, 
deltog under et firmanavn 
med et fodboldhold, for at 
finde ud af om der var basis 
for at starte sin egen fod
boldafdeling.

Kondistien i Grenaa 
Plantage, som stadig bruges 
af mange, har GFS også 
været med til at lave.

Fællesnævneren for det 
hele har været og er samar
bejde. Ellers kunne vi ikke 
fejre 25 års jubilæum.

Ingen "modesag"
I forbindelse med starten 

af GFS mente de kommu
nale myndigheder, at det nu 
nok var en forbigående mo
desag, den her firmasport.

“Modesagen” har nu 
holdt sig i 25 år, og mange 
har nok glemt hvad firmai
drætten har været katalysa
tor for.

Jeg vil derfor til slut til
lade mig at konstatere, at 
firmaidræt ikke var, eller er, 
en forbigående modesag.

Peter Hajslund.
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Formanden for Grenaa b/s kulturudvalg Karl Ejnar Guldberg, 
overrækker gaven fra Grenaa byråd til formand for GFS Peter 
Hajslund. Foto. Flemming Sørensen.

3 -kamp i
Grenaa Firmasport kunne 

lørdag den 23. marts 1991 
fejre 25 års jubilæum. Dagen 
blev markeret med et utradi
tionelt 3-kampstævne, hvor 
der blev spillet håndbold, 
fodbold og badminton.Vi 
havde inviteret alle vore

Grenaa
klubber, hvor alle skulle del
tage i håndbold, fodbold og 
badminton. Selvom deltagel
sen ikke var så stor som for
ventet, (det var gratis at del
tage), havde vi en dejlig dag.

Alle gik hjem med flotte 
præmier, vi havde nemlig

valgt at bruge penge på vore 
medlemmer, i stedet for på 
en stor aftenfest.

Hvor v a r  DFIF?
Den 24. marts blev der af

holdt reception, hvor alle, 
som man normalt inviterer 
til sådanne højtideligheder, 
var blevet inviteret. Også 
DFIF.

Vi havde en meget fin re
ception, og det var utroligt 
tilfredsstillende at så mange 
mødte op, og dermed være 
med til at gøre dagen festlig 
for os.

Grenaa by var repræsen
teret og mange af byens 
idrætsforeninger var mødt 
frem, håndbold- og fodbold
dommerforeningerne og 
vore egne klubber. Alle fra

Århus Amtskreds var re
præsenteret, og tak for det, 
men! Hvor var DFIF?

Indbydelsen var sendt 
dertil ligesom til alle andre. 
Intet - overhovet intet re
præsenterede DFIF. Man 
sender så meget unødven
digt post ud af huset (di
verse rettelser m.m.), så 
kunne man have sendt et te
legram hvis der ikke var råd 
til mere.

Det var en stor skuffelse 
for os alle. Jeg har selv ar
bejdet for firmaidrætten i 27 
år, hvoraf de 25 år sammen
lagt, har været som formand.

Glem det, men glem ikke 
andre organisationer fremo
ver.

Med sportslig hilsen
Peter Hajslund.

r  —... ^

Horsens Firma Idræt 
har 50 års jubilæum. I den 

anledning afholdes der

Jfmpttou
den 10. maj 1991 
kl. 11,00 - 14,00 

i klubhuset på Hattingsvej 14

J

TOUR DE 
PEDAL’91

•i MAJ MÅNED kan du overalt i Danmark 
være med i sjove og spændende motionsaktiviteter, når 

firmaidrætten afvikler sine cykelarrangementer 
-o g så  i...

Bramming, Brønderslev, Fåborg, 
Grindsted, Hillerød, Hirtshals, Hjørring, 

Holbæk, Holstebro, Horsens, Ikast, 
Korsør, København, Nyborg, 
Randers, Ringkøbing, Ring

sted, Skive, Sæby, 
Sønderborg, Tarm,

Tønder, Varde,
Aabenrå.

■ff) Dansk Firmaidrætsforbund
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Ingen banestop i Køge
A f Lena Staszak, 
sektionsleder

I weekenden den 8. til den 10. marts 1991 var Køge Firma Bold 
vært for landsstævnet i bowling. Det var fjerde gang, DFIF afholdt 
landsstævne i bowling, og med ikke færre end 219 firmabowlere 
kan man konstatere, at deltagerantallet er ved at stabilisere sig. 
Deltagerantallet gjorde, at man måtte starte allerede om fredagen.

Det lykkedes endnu en
gang Køge Firma Bold at 
overgå sig selv med hensyn 
til såvel det organisatoriske 
som det tekniske. Alt var 
klappet og klart, da sektio
nen ankom fredag aften, og 
banerne kørte upåklageligt 
fra fredag eftermiddag til 
søndag eftermiddag. Dette 
betød, at programmet kunne 
afvikles helt uden forsinkel
ser. Når vi så samtidig var 
helt fri for forsinkelser fra 
spillernes side, var det en ret 
overkommelig opgave at 
være stævnej ury. Program
met sluttede såvel lørdag 
som søndag kl. 17.45, og 
klokken var ikke meget 
mere end 18, da vi kunne 
forlade hallen efter endt 
præmieoverrækkelse.

En stærkt medvirkende 
faktor til at programmet 
kunne holde, var, at der 
ikke var eet eneste banestop 
hele weekenden. Det vidner 
om en høj mekanikerstan
dard. og en stor vilje til at få 
materiellet klargjort, så det 
kan holde til at blive brugt 
uafbrudt i så mange timer. 
Eneste tekniske problem 
hele weekenden opstod om
kring frokosttid søndag, 
hvor et komfur i køkkenet 
var årsag til, at strømmen i 
bowling-hallen forsvandt, og 
stævnet blev forvandlet til 
midnatsbowling med lys al
ene på keglerne. Problemet 
blev dog hurtigt udbedret og 
var med til at skabe endnu 
mere godt humør på baner
ne.

Landsmester 1991 i de enkelte kategorier
Damer hold
Inge Jensen/Britt Thomassen, JRS, 1291 kegler. 
(Handicap 312).
Herrer hold
Jan Hyldgaard/Kjeld Andersen, Faxe Kalk, 1301 kegler. 
(Handicap 236).
Mixed hold
Birte Hansen/Tom Hansen, Pektinfabrikken, 1252 keg
ler. (Handicap 312).
Individuel turnering.
Damer B: Harty Sørensen. Køge Kommune, 561 kegler. 
Damer C: Henriette Jakobsen, KVK, 554 kegler.
Damer D: Laila Møller, FA-hallen, 501 kegler.
Damer E: Helle B. Jensen, JTS, 468 kegler.
Damer F: Birte Hansen, Pektinfabrikken, 473 kegler. 
Herrer A/B: Gert Jørgensen. KVK, 609 kegler.
Herrer C: Jørgen Grandjean, Karlslunde H., 611 kegler. 
Herrer D: Jan Hyldgaard, Faxe Kalk, 569 kegler.
Herrer E: Hans E. Jensen, Posten Køge, 481 kegler. 
Herrer F: Ib Petersen, Codan, 424 kegler.

Ingen fejl i 
resultatformidlingen

Også i år foregik resul
tatformidlingen med lynets 
hast og blev styret på den 
sædvanlige fortræffelige 
måde af Kai Bork fra FKS- 
Odense. Ca. 20 minutter ef
ter afslutningen af hver 
start, var resultatlisterne 
ajourført, efterfulgt af den 
obligatoriske sammenstim
len omkring tavlen. Bortset

Et a f de mest iøjefaldende 
hold var holdet fra Dansk 
Data Installation. M ed deres 
helt ens påklædning satte de 
en festlig colorit på stævnet.
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Deltcagerrekord 
i billard

Landsstævnet i billard blev afviklet den 
16. og 17. marts i København, med Po
sten, København som arrangør. Stævnet 
var kendetegnet ved en god sportslig 
optræden, der vidnede om goa billard
kultur.

fra en enkelt udskriftsfejl, 
var der ikke én eneste fejl i 
de formidlede resultater el
ler de udregnede handicap. 
Det program, som Kai Bork 
har udviklet til landsstævne
resultatformidling, har nu 
været anvendt tre gange, og 
må siges at have bestået sin 
prøve med udmærkelse.

Vinderne og præmierne i 
de forskellige kategorier og 
rækker blev pænt fordelt 
mellem de deltagende byer, 
og alle deltagende sammen
slutninger var repræsenteret 
på præmielisterne.

Både lørdag og søndag le
verede cafeteriaet i Køge 
Bowling Center den varme 
middagsret til de sultne 
bowlingspillere, og jeg er 
sikker på, at ingen havde 
grund til at føle sig sultne ef
ter de portioner, der her 
blev serveret.

Fantastisk stemning
Landsstævnet var kende

tegnet af en fantastisk stem
ning hele weekenden. 
Bowlinghallen var fyldt med 
firmaidrætsfolk med godt 
humør og lyst til at spille 
bowling. Det var flere hold, 
som på grund af deres helt 
ens påklædning gjorde sig 
specielt bemærket.

Det er en stor glæde, at vi 
i denne tid kan konstatere, 
at der skyder bowlinghaller 
op mange steder i Danmark, 
og det skal blive spændende 
af følge udviklingen i firma
bowlingen i den nærmeste 
fremtid.

Til slut skal der fra 
DFIF's bowlingsektion lyde 
en stor tak til Køge Firma 
Bold og Køge Bowling Cen
ter for gæstfriheden samt en 
tak til alle bowlingspillerne 
for en sportslig optræden og 
det gode humør.

På gensyn i Ålborg den 
21.-22. marts 1992.

A f Erik Lundsgaard, 
sektionsleder

Holdturneringen blev tra
ditionen tro afviklet om lør
dagen, og her var der knap 
så mange deltagende hold, 
som der plejer at være med. 
27 blev det til, så stævnele
delsen havde ingen proble
mer med at få afviklet kam
pene indenfor tidsskemaet, 
således alle var klar til af
tenfesten.

Genstridig
buschauffør

Aftenfesten fik en sjov 
optakt, idet den buschauf
før, der skulle køre os til 
Billard Klubben Internatio
nale, hvor aftenfesten skulle 
foregå, hårdnakket påstod, 
at han skulle køre os til 
Brøndby-Hallen, og at han

forlos skulle have 1000 kro
ner, inden nogle af os måtte 
stige ind i bussen.

Vi besluttede, at vi ikke 
ville til Brøndby-Hallen, og 
hyrede i stedet en lang 
række taxi’er. Hvad der blev 
af buschaufføren vides ikke, 
men vi kom det rette sted 
hen, og sparede på den 
konto 400 kroner. Det synes 
vi var helt fint!

Alle tog den oplevelse 
med godt humør, og de 
mange festklædte billardspil
lere havde en livlig aften
fest. Køkkenet i Billard 
Klubben Internationale og 
Posten, København, skal her 
fra sektionens side have 
mange tak for et fint arran
gement.

Mange frivillige 
dommere

På trods af begrænsninger 
i deltagerantallet til enkelt
mandsturneringen, var der 
alligevel rekorddeltagelse på 
146 deltagere, hvoraf de 20 
var damer, hvilket også er 
ny rekord.

Der skulle således spilles 
over 150 kampe, samt di
verse omkampe, før end 
landsmesterne i billard 
kunne findes sidst på efter
middagen. Her var det en 
stor fornøjelse at konstatere, 
at der var så mange frivillige 
dommere og listeførere helt 
frem til finalerne. Uden dem 
kan vi ikke afvikle lands- 
stævnerne.

Pres på om søndagen
De mange deltagere gav 

et stort pres på stævneledel
sen fra morgenstunden, men 
Posten gik stærkt, så det 
kørte bare derudaf. Det for- 
udberegnede sluttidspunkt 
var sat til kl. 17.30, og det 
var blot A-rækken der ikke 
overholdt tiden, og først 
sluttede kl. 18.10.

Det var godt klaret, og til 
stor glæde for deltagerne, 
som skulle til “Danmark” 
med tog, bus og færge.

Jeg vil slutte med på bil
lardsektionens vegne at 
takke stævneledelsen og Po
sten, København, for et godt 
afviklet landsstævne i billard 
1991.

Landsmester i billard 1991.
Individuel.
M-rækken. Johnny Basini, Vejle 
A-rækken. Åge Myken, Århus.
B-rækken. Michael Ulstrup, Randers. 
C-rækken. Jens Larsen, Hillerød. 
D-rækken. Viggo Rasmussen, Brønderslev. 
E-rækken. Michael Jensen, Horsens.
Dame D-rk. Annette Andersen, Horsens. 
Dame E-rk. Else Jørgensen, Odense.

Holdturneringen.
A-rækken. Århus Olie.
B-rækken. Posten, Fredericia.
C-rækken. Falck, Odense.
D-rækken. DHIF, København.
E-rækken. Glasuld, Vamdrup.
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Landsstævnet 
i indefedbold 
i Ringkøbing

A f Hans Herping, ROFI

- Disse rammer er det nærmeste, man 
kan komme det helt perfekte. Og selve 
arrangementet blev klaret ovenud godt. 
Der var ikke noget at pege fingre af. Det 
bliver svært for de næste landsstævne
arrangører at nå den standard.

Det konstaterede forman
den for Dansk Firmaidræts
forbunds fodboldsektion, 
Poul Erik Andersen. Frede
ricia, sektionsmedlem Svend 
Bødker. Helsingør, og for
manden for DFIF’s idrætsaf
deling, Hans Erik Jørgensen, 
samstemmende efter lands
stævnet i indefodbold i 
ROFI-Centret i Ringkøbing 
i weekenden 16.-17. marts.

Det var første gang, der 
blev afholdt landsstævne i 
Ringkøbing og Omegns 
Firma Idræts nye center. 
Centrets to haller gav en ro
lig afvikling af de mange 
kampe under stævnet, og 
centrets øvrige faciliteter var 
med til at sikre en god og 
hyggelig atmosfære.

Kun ét rødt kort
- Det er klart, at der altid 

vil være nogle små skøn
hedsfejl ved så stort et 
stævne - småfejl. som vi skal 
huske at få rettet næste

gang. Men det fortæller lidt 
om den gode atmosfære un
der dette landsstævne, at 
dommerne kun så sig nødsa
get til at uddele ét rødt kort, 
og at der ikke blev indgivet 
en eneste protest fra klub
berne. Det er jo beviser på, 
at dommerne virkelig havde 
styr på gemytterne, og at 
klubberne var særdeles godt 
tilfredse med afviklingen af 
stævnet, understregede Poul 
Erik Andersen, Svend Age 
Bødker og Hans Erik Jør
gensen.

Også fra dommernes egne 
rækker var der ros til arran

gementet og til den halve 
snes dommere fra Vestjysk 
Fodbolddommerklub. der le
dede kampene. Formanden 
for Dansk Fodbolddommer 
Unions indefodboldudvalg, 
Egon Sørensen, overværede 
stævnet. Han havde denne 
bedømmelse af sine kolle
gers indsats: - De gjorde det 
fantastisk godt. Skal jeg en
delig sige noget negativt i 
forbindelse med kampene, 
så er det, at nogle af kluble
derne står ved sidelinien og 
overfuser dommerne. Det 
synes jeg er ufint.

Ny deltagerrekord
Landsstævnet i ROFI- 

Centret bød på det hidtil 
største antal deltagende

hold i DFIF’s indefodbold- 
historie. 60 hold var med, og 
der blev spillet 106 kampe, 
før vinderne var fundet i de 
enkelte rækker. 16 af de del
tagende hold var damehold, 
og det var også det hidtil 
højeste antal deltagere i et 
landsstævne.

Landsstævnet skrev også 
“historie" på den måde, at 
det var første gang, at der 
var mixhold med. Denne ny
skabelse faldt så godt ud, at 
der er al mulig grund til at 
tro, at de også er med i tur
neringsprogrammet ved 
kommende landsstævner. 
Otte mixhold deltog i stæv
net i Ringkøbing.

Vigtig med to haller
- Det var første gang, vi 

var vært ved et landsstævne i 
indefodbold, så naturligvis 
var der lidt nerver på før 
stævnet. Men da det først 
var i gang, var vi ikke ner
vøse. Det gav en god ro over 
stævnet, at kampene kunne 
afvikles i to haller lige ved 
siden af hinanden, og vi 
havde vort centerkontor

Landsstævnet havde det hidtil største antal damehold ved et 
landsstævne. Og de gik til den - for det meste med fair midler. 
Foto. Hardy Østergaard, ROFI.

Efter de mange - og blandt dem mange spændende 
og velspillede kampe - var facit følgende:

Landsmester i herrerækken blev Wiirth, Kolding, 
med Intersport. Randers, på andenpladsen, Emborg 
Foods, Ålborg, på tredjepladsen og Freddys Pølser, 
Herning, som nr. 4.

Mix-rækken blev vundet af Posten IF, Roskilde, 
foran FAGI, Fredericia.

Landsmester i damerækken blev B&O, Lemvig. 
Den Danske Bank, Ringsted, blev nr. 2, Kirk’s IF, 
Horsens, nr. 3 og Esbjerg Kommune nr. 4.

Old boys rækken blev vundet af SKB, Tønder. 
Gluz og Jensen, Ringsted, blev nr. 2 og Salt and 
Pebber, Århus, nr. 3.
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De bedst placerede hold i herre- og mixrækkerne i samlet flok. Foto. Hardy Østergaard, ROFI.

med forretningsfører Hans 
Hansen i spidsen til at klare 
de praktiske ting. Hele be
spisningen foregik i centret, 
og vi har kun hørt, at klub
berne var meget tilfredse 
med den, lige som der blev 
udtrykt stor tilfredshed med

aftenfesten, sagde forman
den for ROFI’s fodboldud
valg, Verner Kristensen, ef
ter stævnet.

God opvarmning 
til næste år

For ROFFs fodboldud

valg blev der en forsmag på 
og en god “opvarmning” til, 
hvad der venter udvalget 
næste år. Da skal Rofi være 
vært for landsstævnet i 
udendørs fodbold, og da 
kommer der ca. dobbelt så 
mange spillere til Ring

købing i forhold til de 350, 
der var med i indendørs 
stævnet. I øvrigt skal Sla
gelse være vært for lands
stævnet i udendørs fodbold 
senere i år, og arrangøren af 
landsstævnet indendørs i 
1992 bliver Åbenrå.

Landsstævne i kegler
A f Chr. P. Jensen, 
sektionsleder.

Knap 200 keglespillere fra firmaidrætten over hele 
lanaet havde sat hinanden stævne i weekenden den 
16. - 17. marts I Esbjerg, hvor Esbjerg Firma Idræt 
var værter til landsstævnet i kegler.

Stævnet blev afviklet på 
EFI’s eget kegleanlæg, der 
sikrede en problemfri afvik
ling af stævnet, der bød på i 
alt 162 kampe. EFFs kegle
udvalg styrede begivenhe
derne med sikker hånd, lige 
fra stævnets start kl. 8.00 
lørdag, til den sidste kugle 
blev sendt af sted søndag af
ten kl. 18.00.

Godt samarbejde 
spilleme imellem

En kegleturnering kan 
ikke afvikles uden samar

bejde mellem spillerne. De 
spillere der har afsluttet de
res 80 turneringskast skal 
derefter være markører for 
de andre. Dette fungerede 
godt, og når samtidig baner
nes keglehejs og kontrolsys
tem opførte sig pænt under 
hele landsstævnet, betød det 
at tidsplanen kunne holdes.

Stemningen var under 
hele stævnet god, på ba
nerne såvel som udenfor ba
nerne, så her fra keglesekti
onen skal der lyde en stor 
tak til Esbjerg Firma Idræt 
for et veltilrettelagt stævne.

Landsmestre i kegler 1991.

Hold.
A-rækken. Rådhuset, Fredericia. 1743 kegler.
B-rækken. Boligforeningen 1932, Esbjerg. 1711 kegler. 
C-rækken. IF Tele, Åbenrå, 1680 kegler.
D-rækken. FA-Hallen, Fredericia. 1685 kegler.
E-rækken. HBM, Haderslev. 1707 kegler.

Individuel.
A-rækken. Jesper Pedersen, Rådh., Fredericia. 592 kegler. 
B-rækken. Leif Juul, SGB Glas, Haderslev, 578 kegler. 
C-rækken. Per Lund, LKM, Kolding. 577 kegler. 
D-rækken. Jørgen Sørensen, Q8, Fredericia. 576 kegler. 
E-rækken. Uwe Jessen, Jens Jensen. Bov. 574 kegler.
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Landsstævnet i 
håndbold blev 
afviklet i Fredericia 
Hallerne med 
Fredericia Fag- og 
Firmaidrætsforbund 
som arrangør.

De ca. 500 aktive hånd
boldspillere vil huske stæv
net for det høje spillemæs
sige niveau der prægede de 
84 kampe der skulle afvik
les, før end landsmesterne 
blev fundet.

Motionsbold for 
hele familien

Et særligt festligt indslag 
ved landsstævnet var ikke 
mindre end Danmarks- 
præmieren på Motionsbold 
for hele familien, som Ha
kon Jørgensen fra DFIF's 
kursusudvalg præsenterede 
om lørdagen. Den nye akti
vitet er hentet hertil fra Sve
rige, hvor spillet har stor 
succes som familie og moti
onsspil. Spillet blev afprøvet 
af familier fra FFFIF’s moti
onsudvalg, og hvis man skal 
dømme efter de umiddel
bare reaktioner, tegner det 
til at blive en succes.

Spillet skal dog afprøves 
endnu engang, før end det 
kan sendes ud som et tilbud 
til firmaidrættens kredse og 
sammenslutninger.

Alt under ét tag
Til landsstævnet var der 

tilmeldt 9 herrehold, 12 
damehold, 8 oldgirlshold, 6

Formanden for FFFIF's hånd
boldudvalg Karl Gustav Søren

sen, havde sammen med sit 
udvalg en lang travl 

weekend. 
Foto. John Thrane.

Højt niveau i 
Fredericia

A f Knud Busch, 
sektionsleder

m

$dsk Telefon

Landsmester i håndbold indendørs 1991
Danier.
Nr. 1. Bang & Olufsen, Struer.
Nr. 2. Centralsygehuset, Esbjerg.
Herrer.
Nr. 1. Østbirk Bygningsindustri, Horsens.
Nr. 2. Tim Maskinfabrik. Ringkøbing.
Oldgirls.
Nr. 1. Unibank, Viborg.
Nr. 2. Rådhuset, Fredericia.
Oldboys.
Nr. 1. Ålborg Politi.
Nr. 2 Køge Politi.
Mix-rækken.
Nr. 1. Jysk Telefon, Århus.
Nr. 2. Nyborg Kommune.

"Nu må I altså tage jer sam
men "! /Holdlederen fra Jysk Te
lefon kom med gode råd i 
pausen i kampen mod Magle 
Mølle, Næstved.
Foto. John Thrane.

oldboyshold samt ikke færre 
end 11 hold i mixrækken.

De ialt 84 kampe blev af
viklet i fem haller i løbet af 
weekenden, og netop i Fre
dericia er det en stor fordel, 
at alle haller er under 
samme tag. Det værdsættes 
af både spillere og ledere, og 
er samtidig med til at give 
god samling på begivenhe
derne, tillige med en rolig 
afvikling af stævnet.

Succes med 
mixhåndbold

Mixhåndbold blev for 
første gang introduceret ved 
sommerlandsstævnet i Ny
borg i 1987, hvor vi havde 
det med som uofficiel lands
stævne disciplin. Året efter 
var det så officielt med ved 
sommerlandsstævnet. Her i 
1991 var det så med for 
første gang som officiel di
sciplin ved vinterlandsstæv
net, og det til stor fornøjelse 
for alle parter. Mixhåndbold 
er bestemt kommet for at 
blive.

Rent sportsligt forløb 
stævnet efter planen, men 
det skal dog nævnes, at sek
tionen måtte idømme fire 
spillere én kamps karantæne 
for diskvalifikation.

Stigende spille
mæssigt niveau

Det er nu helt tydeligt, at 
efter udelukkelsen af divisi
ons- og landsholdsspillere, 
kan firmaidrætten år for år
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konstatere en langt større 
jævnbyrdighed og stigende 
spillemæssig kvalitet i kam
pene. Det er håndboldsekti
onens klare indtryk, at vi i 
år i Fredericia nåede et fore
løbigt højdepunkt, med 
mange kampe af virkelig høj 
kvalitet.

Gerne flere hold med
Fra håndboldsektionens 

side er det vores håb, at vi 
kan få de sidste hold med, 
der mangler fra kredsene i 
de forskellige rækker. I år 
manglede der ét mixhold og 
3 herrehold. Derved kan vi 
få 4 hold i hver pulje, hvil
ket vil give en bedre afvik
ling af landsstævnerne.

Aftenfesten om lørdagen 
i Fredericia Hallen blev en 
fest med den helt rigtige 
firmaidrætsstemning over 
sig, og også her havde Fre
dericia Fag- og Firmaidræts
forbund lagt sig i selen for at 
alt skulle fungere optimalt.

Fra DFIF’s håndboldsek
tion skal der lyde en stor tak 
til Fredericia Fag- og Firma
idrætsforbund for både en 
god forberedelse og en god 
ledelse af arrangementet. 
Selvom det var første gang, 
at FFFIF's håndboldudvalg 
med den utrættelige for
mand Karl Gustav Sørensen 
i spidsen, skulle stå for et 
håndboldlandsstævne, gik alt 
planmæssigt.

Også en tak til alle spil
lere og ledere der deltog, og 
som var med til at give os 
alle en dejlig oplevelse.

Til slut en lykønskning til 
vinderne i de 5 rækker, og 
en særlig hilsen til damer
holdet fra Bang & Olufsen, 
Struer, der måtte tage hjem 
inden præmieoverrækkelsen 
for at deltage i en 
JHF/DHF-turnering 
kl. 16.00.

Landsstævne i 
riffelskydning
A f Orla A . Pedersen, 
Holstebro Firmaidræt

Holstebro Firmaidræt 
stod som arrangør af som
merlandsstævnet i septem
ber 1990, og vi følte derfor, 
at vi var godt rustet til at 
tage imod de mere end 780 
skytter til vinterlandsstæv
net i 15 m riffelskydning, der 
blev afviklet i Skyttehuset i 
Holstebro i weekenden den 
9. - 10. marts 1991.

Selve landsstævnet star
tede præcist kl. 8.00 lørdag 
morgen, hvor de første skyt
ter fra Holstebro, Herning 
og Skive indtog deres plad
ser på de 30 baner, der var 
afsat til de gældende skyd
ninger.

Men inden vi var kommet 
så langt, var der forud gået 
et meget stort planlægnings
arbejde, der var startet alle
rede i august 1990, hvor 
hele arbejdet med indkvar
tering af skytterne under 
landsstævnet skulle på 
plads. Derfor følte jeg mig 
ikke så lidt roligere, da alle i 
Holstebro Firmaidræts 
skydeudvalg efter sommer
landsstævnet sagde ja til at 
være med til at arrangere 
vinterlandsstævnet.

Alt var mørklagt
Lørdag formiddag forløb 

uden de store problemer, 
kun et par enkelte spørgs
mål om klassificering og ek
stra kontrol af resultater.

Der var først omkring kl. 
12.45, at nerverne kom lidt 
på højkant. Pludselig for
svandt alt lys i Skyttehuset. 
Alt var mørklagt. Alle reg
nede med, at der blot var 
sprunget en sikring, men fej
len viste sig at være mere al
vorlig. Der gik en halv time, 
en meget lang halv time for 
en stævneleder, inden fejlen

blev fundet. Så var spørgs
målet bare, hvor lang tid det 
ville tage at rette fejlen.
Ville vi blive nødt til at 
flytte skydetider til om søn
dagen, eller gøre noget an
det drastisk?

Kl. 14.10 var vi heldigvis 
igang igen, og der var kun 
én der var lidt utilfreds, re
sten tog uheldet med godt 
humør.

For at nå alle lørdagens 
skydninger aflyste vi fest
skydningen og tog de to re
servebaner i brug, så vi 
havde 36 baner resten af da
gen. Kl. 17.00 gik de sidste 
skytter på banerne, så alle 
nåede aftenfesten kl. 19.00.

EDB kan ikke alt
Søndag startede vi kl. 

9.30, og dagens skydninger 
forløb stille og roligt. Vi var 
færdige som planlagt kl. 
14.00, og på det tidspunkt 
opdagede vi, at moderne 
teknologi ikke kan alt. Der 
var mange der havde skudt

det samme resultat. Et 
EDB-system kan ikke, hvis 
der er skudt en otter, se 
hvor den er placeret i ski
ven, om den ligger tæt på 
syv eller ni.

Vi var enige om, at det 
ville tage for lang tid at gen
nemgå alle de resultater der 
lå meget tæt på hinanden, så 
vi måtte ty til den velkendte 
metode med klassekort, så 
præmieoverrækkelsen blev 
forsinket en halv time.

Gerne en pause
Efter stævnet holdt vi i 
skydeudvalget en evaluering 
på stævnet, og alle var enige 
om, at måske havde der 
været enkelte problemer, 
men ikke større end at de 
ikke kunne klares uden det 
store besvær. Et par stykker 
sagde: det gør vi aldrig 
mere. Jeg må nok sige: det 
gør ikke noget, at jeg ikke 
skal være stævneleder til 
næste landsstævne - lad os 
vente et par år.

Landsmester i 15 m riffelskydning 1991.
Herrer.
Kl. A. Henrik Nygård, Haderslev, 194 point.
Kl. B. Per Christensen, Fjerritslev, 190 point.
Kl. C. Flemming Vangsgård, Thisted, 185 point.
Kl. D. Bo Møller, Tønder, 182 point.
Damer.
Kl. A. Grethe Hoffman, Odense 200 point.
Kl. B. Jytte Olsen, Tønder, 198 point.
Kl. C. Else Pedersen, Ålborg, 192 point.
Veteran.
Kl. A. Leif Johansen, Næstved, 198 point.
Kl. B. Arne Houborg, Skjern, 193 point.
Hold. Herrer.
Kl. A. Brdr. Gram, Haderslev, 574 point.
Kl. B. ØJS, Hobro, 555 point.
Kl. C. DSB, Herning, 537 point.
Kl. D. EI Trans A/S 89, Randers, 526 point.
Hold. Damer.
Kl. A. Haustrup, Odense, 596 point.
Kl. B. Rahbekfisk, Fredericia, 589 point.
Kl. C. Danapak, Grenå, 559 point.
Hold. Veteran.
Kl. A. Haustrup, Odense, 586 point.
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A f Jan Reinhold, | H |  mt 0 1Fremgang til 
pistolskytterne
Slagelse Firma Sport var for andet år i 
træk vært for pistolskytternes landsstævne. 
Stævnet blev afviklet i Slagelse Firma 
Sports egne skydelokaler under Marie- 
vangsskolen.

Landsmester i pistolskydning 1991
Holdskydning.
Hold PA. Jernbanens Sportsklub, Fredericia, 534 point. 
Hold PB. Karrosserifabrikken, Åbenrå, 507 point.
Individuel.
Klasse PA.
Finn Nielsen. Politiet, Slagelse, 183 point.
Klasse PB.
Kim Laumann. Karrosserifabrikken. Åbenrå, 177 point. 
Klasse PC.
Benny Poulsen, Amtshospitalet, Vordingborg, 159 point. 
Klasse PD.
Finn Thomsen. Bryggeriet, Fredericia. 155 point.
Klasse DPB.
Jette T.H. Hansen, Sygehuset, Thisted, 151 point.

Der var tilmeldt 92 skyt
ter fra hele landet, en for
øgelse med 20 i forhold til 
sidste år, og det må siges at 
være rigtig godt. Normalt er 
det sådan, at når landsstæv- 
nerne afholdes øst for Store
bælt er der knap så mange 
deltagere, som når stæv- 
nerne afholdes vest for Sto
rebælt.

Delte m eninger 
om våbenkontrol

Første skud blev afgivet 
kl. 10.00 ganske som plan
lagt, og under stævnet fik 
medlemmerne af DFIF's pi
stolsektion, Jan Reinhold, 
Klaus Frank og Anker Mad
sen, god lejlighed til at ind
samle skytternes mening om 
arrangementet. Den gene
relle opfattelse af stævnet 
var, at det var vel tilrettelagt 
og blev afviklet på en god 
og hensigtsmæssig måde.

Der var dog nogen kritik 
af pistolsektionens våben
kontrol, og der var delte me
ninger om, hvorledes en 
kontrol bør foretages.

Pistolsektionens holdning 
til dette spørgsmål er, at så 
længe kontrollen foretages 
på samme måde for alle, må 
det være i orden.

Det ville selvfølgelig være 
bedre, hvis vi kunne gøre 
det mekanisk, men det er vi 
ikke i stand til på nu
værende tidspunkt.

Kvikkere
resultatformidling

På et tidspunkt gav stæv
neleder Per R. Petersen fra 
SFS skydeafdeling udtryk 
for, at han gerne så resulta
terne formidlet noget hurti
gere, så skytterne straks ef
ter skydningen kunne se de
res resultat. Det kan jeg som 
sektionsleder kun give ham 
ret i, men sålænge registre
ringen af resultater sker ma
nuelt, ser jeg hellere at det 
går lidt langsommere, såle
des der er sikkerhed for, at 
de resultater der kommer 
op. er korrekte. Indførelse 
af EDB i registreringen af 
skyderesultater vil givet 
hjælpe her.

Generelt må man sige, at 
landstævnet i pistolskydning 
1991 blev afviklet i den gode 
sportslige ånd, som kende
tegner firmaidrætten. Fra 
DFIF's pistolsektion skal 
der lyde en stor tak til Sla
gelse Firma Sport, for et 
godt tilrettelagt og vel gen
nemført stævne.

Sin egen vægt i rødvin
Hvem ville ikke gerne 

rejse hjem med den bagage, 
og den chance fik deltagerne 
i pistollandsstævnet i Sla
gelse, da der i forbindelse 
med landsstævnet var arran
geret festskydning.

Slagelse Firma Sport kan 
i år fejre 50 års jubilæum. 
Det markeres hele året igen
nem på forskellig vis ved 
alle arrangementer som SFS 
står for. I forbindelse med 
landsstævnet i pistolskyd
ning ville man naturligvis

også markere jubilæet på en 
utraditionel og festlig måde.

I forbindelse med jubi
læumsreceptionen den 23. 
februar 1991 blev underteg
nede kontaktet af Classic 
Wine aps Danmark, som 
spurgte om vi ville være in
teresseret i en sponsering af 
vinpræmier i forbindelse 
med DFIF's pistollands
stævne.

Pistolsektionen og skyde- 
udvalget i SFS var naturlig
vis med på ideen, og vi blev 
enige om at arrangere en

festskydning under lands
stævnet, hvor hoved
præmien ville blive vinde
rens vægt i vin.

Der blev lavet en speciel 
skive til festskydningen, 
med SFS’ jubilæumslogo på, 
og vi lavede så serier på 15 
skiver, hvor præmien var en 
halv flaske snaps eller Gam
mel Dansk i hver serie. Den 
skytte der skød det højeste 
resultat af samtlige solgte 
serier, ville blive den hel
dige (og dygtige) vinder af 
sin egen vægt i rødvin.

Og vi må straks slå fast. 
Det blev en vældig succes. 
Succesen understreges af, at 
der blev solgt ikke færre 
end 14 serier under stævnet. 
Alle deltagerne i festskyd-

Sektionsleder Jan Reinhold, 
vinderen a f Festskydningen, 
Arne Ring-Petersen og Jens 

Hansen fra Classic Wine. 
Yderst til højre ses stævneleder 

Per R. Petersen fra SFS. 
Foto. Janik de-Friis.
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A f Carsten Jensby, 
sektionsleder Lcmdsstsevne i 

dart i Esbjerg
Dette års landsstævne i dart var fra star
ten en succes, med ikke færre end 376 
deltagere. Dartsektionen kan i disse år 
spore en nærmest eksplosiv tilgang af 
damer til idrætgrenen. 102 af deltagerne 
til landsstævnet var damer.

Landsstævnet blev afholdt 
i Esbjerg i weekenden den 
23. og 24. marts, og ram
merne omkring stævnet var 
virkelig gode. Esbjerg Firma 
Idræt havde virkelig lagt sig 
i selen for at alt skulle fun
gere, og EFI’s motionsud
valg med Sten Møller, Jør
gen Sørensen og Jack Mad
sen i front, skal have en stor 
tak for et veltilrettelagt 
landsstævne, hvor alle delta
gere fra starten følte sig vel
komne.

Hårde kam pe
Der blev vist flot spil lige 

fra starten, og der blev gået 
til sagen i alle kampe, hvil
ket resultaterne i de tre H'er 
også viser.

Højeste score gik til 
Benny Christensen, Sekura, 
Randers med 4 x 180. Høje

ste lukning stod Brian Koi- 
tzsch, RAGI, Randers for 
med 136. Hurtigste sæt blev 
præsteret af Max Berendt, 
MIF, Køge med 13 darts. I 
alt 21 spillere scorede 180 til 
landsstævnet.

På trods af de hårde 
kampe, kunne man alligevel 
tydelig fornemme, at det 
var den gode sportsånd og 
det sociale samvær der var i 
højsædet. Alle var kommet 
til Esbjerg for at være sam
men om en fælles interesse. 
Dartspillet og det kamme
ratlige samvær.

Eksplosiv udvikling  
hos dam erne

Det mest glædelige ved 
dart landsstævnet 1991, er 
den udvikling der tydeligt 
kan spores hos damerne.
Der tilmeldes år for år flere

Finalisterne i damesingle. 
Til venstre Tine Christensen fra 
Tøserne, Nakskov, og til højre 

Hannah Frederiksen, Posten, 
Holstebro.

Foto. Preben Krogh.

og flere damer, og hvor der 
“kun” var 19 damer med til 
det første landsstævne i 
Nakskov, kunne vi i år no
tere os deltagelse af ikke 
færre end 102 damer i Es
bjerg.

Dartsektionen håber og 
tror på en ligeså stor tilmel
ding til landsstævnet i 
Ålborg i 1992, både hos da
merne og herrerne.

Landsmester i dart 1991
Damesingle.
Tina Christensen, Tøserne, Nakskov. 
Damedouble.
Laila Hansen/Hanne Nissen, LHK, Rødby. 
Herresingle.
Max Berendt, MIF, Køge.
Herredouble.
Steffen Olling/Villy Honoré, EFI, Esbjerg.
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ningen syntes det var en 
morsom skive at skyde på, 
om ikke andet var den i 
hvert fald speciel.

Vinderen af de mange fla
sker god vin blev Arne 
Ring-Petersen, Jernbanen 
Fredericia, der skød 85 point 
ud af 180 mulige, hvilket 
også viser, at det ikke var en 
helt nem skive at skyde på.

For at alt kunne gå rigtigt 
til, havde vi til vejningen 
lånt en gammel vægt på Sla
gelse museum, således vin
deren kunne blive behørigt

A f Jan Reinhold, 
sektionsleder

vejet. Festligheden fandt 
sted på Marievangsskolen 
under overvågning af næsten 
samtlige pistolskytter, og da 
vi ikke her ønsker at afsløre 
personens vægt, vil vi nøjes 
med at fortælle, at efter endt 
vejning måtte vi sætte 80 fla
sker rødvin op på vægten, 
som billederne også tydeligt 
viser.

Arne Ring-Petersen har 
sikkert haft en interessant 
hjemrejse, men vi skulle 
hilse og sige, at turen fore
gik med tog!
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Halskifte i Esbjerg
Landsstævnet i badmin

ton blev afviklet i Esbjerg 
den 16. -17. marts med Es
bjerg Firma Idræt som ar
rangør. Der skulle mere end 
350 kampe til i fem haller, 
inden landsmesterne 1991 
blev fundet.

Da badmintonsektionen 
mødtes med EFI’s stævnele
delse, Jan Ellegaard, Dorte 
Mathiesen, Henning Knud
sen og Keld Zysek om fre
dagen, fik vi besked om, at 
den ene af hallerne, Veldtof- 
tehallen. var udlejet til an
den side. EFI havde dog i 
løbet af torsdagen fået fat i 
en anden hal, netop færdig
bygget, således at stævnet 
kunne løbe af stablen uden 
problemer.

De spillere, der skulle 
have spillet i Veldtoftehal- 
len, viste stor forståelse for 
problemet, og i øvrigt havde 
EFI sørget for transport 
imellem hallerne, så alt gik 
problemløst.

Stram tidsplan
Traditionen tro stod lør

dagen i holdturneringens 
tegn. Der blev spillet mange 
jævnbyrdige kampe, og som 
altid var det svært at holde 
tidsplanen.

I en af serierne trak kam
pene så langt ud, at finali
sterne først dukkede op en 
halv time inde i aftenfesten.

Vinderne af herrer serie 1 
blev Bang & Olufsen,
Struer, med Næstved Kom
mune på 2. pladsen. Herrer

serie 2 blev ligeledes vundet 
af Bang & Olufsen, igen 
med Næstved Kommune på
2. pladsen. Herrer serie 3 
blev vundet af Andersen og 
Hansen, Køge, med Svend
borg Sygehus på 2. pladsen.

Hos damerne vandt Jysk 
Telefon, Århus, serie 3.

Aftenfesten blev holdt i 
EFI's hal 1, der var pyntet 
op til lejligheden. Festen 
blev holdt sammen med keg
lespillerne, der også var i 
Esbjerg til landsstævne, og 
det blev en god og hyggelig 
aftenfest i samværets tegn.

Sprængt achillessene
Den individuelle turne

ring startede allerede kl.
8.00 i alle fem haller, og 
først henad kl. 19.00 var de

A f Tage Brostrøm, 
sektionsleder

Det var første gang at 
Køge Firma Bold stod for et 
landsstævne i bordtennis, 
men alt klappede perfekt, og 
fra alle deltagere lød der 
stor ros for et godt arrange
ment.

I weekenden den 9. og 10. 
marts 1991 var der inviteret 
til landsstævne i bordtennis 
med Køge Firma Bold som 
arrangør, og 183 bordtennis
spillende firmaidrætsfolk fra 
hele landet havde fulgt op
fordringen. Holdturneringen 
blev afviklet om lørdagen 
med 67 tilmeldt hold og 
landsstævnet bød på mere 
end 450 kampe.

Stævnet blev afviklet i

Roser
Køge
Ravnsborghallen på 24 
borde fordelt med 20 borde i 
selve hallen og 4 borde i 
“gymnastiksalen", og da de 
ligger umiddelbart i forbin
delse med hinanden gav det 
overhovedet ingen proble
mer. Lysforholdene i hallen 
var perfekte, så vi havde de 
bedste betingelser for et 
godt arrangement.

Jævnbyrdige kampe
Det var første gang Køge 

Firma Bold stod for et 
landsstævne i bordtennis, 
men det skal straks slås fast, 
at stævneledelsen med Helle 
Bech Christensen og Torben 
Pedersen i spidsen havde 
styr på tingene. Alt klap
pede perfekt, og fra alle si-

til
Firma
der lød der stor ros for et 
godt arrangement.

Sportsligt set bød stævnet 
som altid på de sædvanlige 
gode jævnbyrdige kampe, og 
i nogle tilfælde måtte der 
endda tælles både sæt og 
bolde, før end resultatet 
forelå. Mere spændende og 
jævnbyrdigt kan det vist 
ikke være!

Ingen karantæner
Som stævnejury havde de 

tre sektionsmedlemmer, 
Tage Brostrøm, Vagn 
Østrup og Erik Christiansen 
det let, da der overhovedet 
ikke var problemer af betyd
ning. Der var i år ikke nød
vendigt at uddele karan
tæner, og fra sektionen side

A f Otto Hansen, 
sektionsleder

sidste kampe spillet og vin
derne fundet.

Fra badmintonsektionens 
side var der generelt til
fredshed med den måde 
stævnet var tilrettelagt på.
Et lille minus var dog hal
skiftet, og i en af hallerne 
var den stærke forårssol ge
nerende for badmintonspil
lerne.

Vi var desværre ikke i år 
forskånet for uheld. Om 
søndagen sprængte en af 
spillerne en achillessene, og 
herfra ønsker vi al mulig 
god bedring, og en hurtig og 
problemfri genoptræning.

Oversigt over de individu
elle landsmestre 1991 brin
ges i næste nummer af Fir
maidræt.

Bold
skal der derfor lyde et stor 
tak til Køge Firma Bold for 
et godt arrangement, som vi 
gerne møder frem til en an
den gang.

Fest med 
bowlingspillerne

Aftenfesten blev holdt i 
Ravnsborghallen sammen 
med bowlingspillerne fra 
landsstævnet i hallen ved si
den af, og igen klappede alt 
til alles tilfredshed med god 
varieret dansemusik, god 
stemning og et møde med 
masser af dejlige venner og 
kammerater, nye som gamle. 
På gensyn i Ålborg i 1992.

Oversigt over landsmes
terne 1991 bringes i næste 
nummer af Firmaidræt.
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A f Jan Steffensen 
Forbundskonsulent

Kommunernes Fritids- og 
Idrætsforbund (KFI) blev 
oprettet i november 1989. 
KFI er organiseret under 
Dansk Firmaidrætsforbund, 
og er en organisation, der 
har til formål at samle alle 
kommunalt ansatte idræts
udøvere, der ønsker at dyrke 
firmaidræt.

I de senere år har der 
været afholdt uofficielle 
mesterskaber i indendørs 
fodbold for kommunalt an
satte. For at mesterskaberne 
kunne få det “blå stempel”, 
krævede det et officielt for
bund, og det var en af de 
vigtigste årsager til stiftelsen 
af KFI.

På idrætssiden har for
bundet til formål at arran
gere landsmesterskaber, og 
på fritidssiden er det tanken, 
at kræfterne skal bruges til 
at arrangere motionsløb, fe
rieture og familiearrange
menter.

Kendskabet til for
bundet skal udbredes

Indtil dato er ca. 40 kom
muner tilmeldt forbundet, 
men målet er, at alle landets 
14 amtskommuner samt de 
275 kommuner skal være re
præsenteret. Således har for
bundet i alle landets kom
muner nu fået kontaktperso
ner, som kan formidle kon
takten til forbundet for in
teresserede.

Kontaktpersonerne er 
ofte ansatte på rådhusene og 
et af problemerne er, at 
meddelelserne om forbundet 
og dets eksistens ofte ikke 
er kommet længere ud end 
til rådhusets interne opslags
tavle.

Det er dog en kendt sag, 
at mange andre kommunalt 
ansatte, f.eks. lærere, dag-

Ny organisation 
under DFIF

plejemødre, pædagoer, soci
alrådgivere, sygehjælpere og 
hjemmehjælpere, også er in
teresseret i at dyrke idræt og 
motion med deres arbejds
kammerater. Derfor arbej
des der i øjeblikket med 
kraft på at udbrede kend
skabet til forbundet.

Og det er ikke kun på 
den idrætslige side, at for
bundet kan virke til gavn. 
Erfaringen viser, at det er 
vigtigt at møde kolleger fra 
andre kommuner. Ofte er 
det tilfældet, at man har 
samme problemer, og ved 
idrætsarrangementer for 
kommunalt ansatte, bliver 
der skabt kontakter, som i 
høj grad kan bruges i hver
dagen.

DM i indefodbold
Det første store arrange

ment er blevet afviklet i den 
forgangne vinter, nærmere 
betegnet den 10. og 11. no
vember 1990, hvor Dan
marksmesterskaberne i inde
fodbold for kommunalt an
satte blev afviklet i Århus.

Stævnet blev en stor suc
ces, med deltagelse af om
kring 380 kommunalt an
satte. Mesterskaberne blev 
afholdt i dame- og herrefod
bold, for mixhold samt for 
oldboyshold.

Flere aktiviteter 
er planlagt

Det er dog ikke tanken.

DM i indendørs fodbold blev 
afviklet i Arhus. Her ses Vejle 

Kommune, der stillede med 
hold i oldboys-rækken, 

damerækken og herrerækken.
Foto. Ole Nielsen.

at aktiviteterne skal stoppe 
med fodbolden.

- Vi er langt fremme med 
planer om at tage skydning, 
badminton og udendørs fod
bold med på programmet, 
siger Bent Kaffka, Århus 
Sporveje, der er formand 
for Kommunernes Fritids- 
og Idrætsforbund.

- Vi har således også haft 
deltagere med til lands
kredsstævner i Vejle, hvor 
der blev afviklet turneringer 
i mange forskellige idræts
grene.

I 1991 afvikles de offici
elle danmarksmesterskaber 
i udendørs fodbold i Ring
købing den 17. - 18. august, 
og de indendørs mesterska
ber afvikles som sidste år i 
Århus den 9. - 10. novem
ber.

Af nye aktiviteter har vi 
planlagt DM i badminton i 
Odense i januar/februar 
1992, og i Ålborg afholdes 
DM i skydning, billard,

bordtennis og dart ligeledes 
i januar/februar 1992.

Landskredsstævnet i 
Vejle afholdes i år den 26. - 
27. oktober, og her er alle 
idrætsgrene repræsenteret 
på én gang.

Økonom ien
Det er en kendt sag, at 

det er umuligt at drive en 
forening uden rådighed over 
økonomiske midler. Derfor 
koster det da også noget at 
være medlem af KFI, men 
det er billigt. Det koster så
ledes kun 250 kroner om 
året pr. klub.

For yderligere oplysnin
ger om hvad Kommunernes 
Fritids- og Idrætsforbund 
kan tilbyde de kommunale 
klubber, kontakt Dansk 
Firmaidrætsforbunds konsu
lent Jan Steffensen, 
tlf. 64 47 33 17, 
bedst mellem kl. 9 og 12.
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LOKALE GRUNDKURSER
Hvad er det ?

- det er kurser, der va re r 8 tim er f.eks . en lørdag fra kl. 9 - 1 7 .

- det er kurser, der p laceres i sam m enslutningen / kredsen .

- det er kurser, hvor der underv ises i et af flg. em ner:

- pistolskydning
- riffelskydning.
- badminton.
- bordtennis.
- dart.
- billard.
- bowling.

- det er kurser, hvor der underv ises i grundregler og e lem entæ re 
fæ rd igheder, så led es at kursisten får indblik i, hvad den ønskede  
idræ tsgren går ud på.

- det er kurser, hvor instruktøren har gennem gået D F IF s  60 tim ers 
instruktøruddannelse.

- det er kurser, der arrangeres af sam m enslutn ingen / kredsen .

- det er kurser, som  D F IF s  kursusudvalg  g iver tilskud til. F å  et an - 
sø g n ing sskem a fra forbundskontoret.

- det er kurser, hvor sam m enslutningen / kredsen gør brug af de per
soner, som  sam m enslutn ingen / kredsen har sendt på D F IF s  instruk
tørkurser.

De uddannede instruktører får så led es lov til at v ideregive d eres viden 
fra instruktørkurserne ved at arrangere et grundkursus i sam m enslu t
ningen. P å  den m åde er der flere , der gør brug af den viden , der g ives 
på instruktørkurserne, og flere får kendskab til id ræ tsgrenen.

- det er kurser, der er med til at udvikle sam m enslutn ingen.

Ønsker du et grundkursus ?  Så kontakt din kursuskontaktperson
i sammenslutningen / kredsen.



Firmaidræt

ledere i SkiveHæder til
Skive og Omegns Firma

idræt (SOFI) har afholdt sin 
generalforsamling den 16. 
april 1991.1 den forbindelse 
blev Dansk Firmaidrætsfor- 
bunds Hæderstegn overrakt 
til en række af SOFIs ledere 
gennem de sidste 10 år.

Hæderstegnene blev 
overrakt af Verner Søren
sen, Ålborg, medlem af 
DFIFs styrelse.

Kjeld Nielsen indtrådte i 
SOFIs bestyrelse allerede i 
1974, og fungerede fra 1980 
til 1982 som næstformand i 
sammenslutningen. Fra 1982 
og indtil videre, har han 
som kasserer styret penge
sagerne i SOFI. I perioden 
1978 til 1982 var han tillige 
formand for Viborg Amts
kreds. Kjeld Nielsen mod
tog i 1984 SOFIs hæders
tegn, og for nuværende ar
bejder han aktivt i motions- 
og cykeludvalget, ligesom

DFIF også har glæde af ham 
som kursusleder.

Thorkild Jensen modtog 
ligeledes DFIF’s hæder
stegn. Han startede i hånd
boldudvalget i 1981, fik sæde 
i bestyrelsen i 1982. Fra 1984 
til 1990 har Thorkild Jensen 
fungeret som formand for 
SOFI.

Thorkild Jensens store in
teresse er blandt andet 
håndbold, hvor han har vir
ket både som dommer og 
træner. Efter at have rundet 
de 60 år, er det dart der står 
på programmet. Selvom 
Thorkild Jensen trådte ud af 
bestyrelsesarbejdeti 1990, 
har han dog ikke helt slup
pet ledergerningen i SOFT I 
det sidste år, har han således 
været bestyrelsens sekretær- 
og turneringsplanlægger og 
SOFIs repræsentant i Viborg 
Amtskreds.

Ivan Hillersborg fik 
DFIFs hæderstegn for sit ar

bejde i SOFIs skydeudvalg, 
hvor han kom med i 1979. 
Han har siddet i bestyrelsen 
fra 1981 til 1983, og har i en 
årrække været med i cykel
udvalget, der står bag arran
gementet af Tour de Pedal i 
Skive. Ivan Hillersborg 
modtog i 1990 SOFIs hæ
derstegn.

På generalforsamlingen 
modtog også Erik Christen
sen og Jørgen Brnnsgård
DFIFs hæderstegn. De to 
nævnes sammen, fordi de al
tid har arbejdet som et mak
kerpar i SOFIs badminton
udvalg, ligesom de begge er 
aktive indenfor sporten. De 
har begge modtaget SOFIs 
hæderstegn for deres ar
bejde for firmaidrætten i 
Skive, og dem der har arbej
det sammen med dem i for
bindelse med afvikling af en 
badmintonturnering, forstår 
at sætte pris på deres ar
bejde.

D
Dansk Firmaidrætsforbund

Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 3) 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Verner Sørensen 
Kløvervej 32 
9400 Nørresundby 
Tlf. 98 17 17 63

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lov vej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro'
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87

Uddannelseskonsulent 
Jane Have l.. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen 
GI. Vindingevej 212 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 30 15 05

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 11 99

Verner Sørensen overrækker på denne lille billedeserie DFIFs hæderstegn til henholdsvis Kjeld Niel
sen. Ivan Hillersborq oq Thorkild Jensen. Overrækkelsen fandt sted vea SOFIs qeneralforsamlinq 
den 16. april 1991.
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Postbesørget - 59103 
5000 Odense C

100.000 hr. til forsøs os udvihlins

Fra ide til virkelighed...
I 1990 hjalp REGNBUEFONDEN 4 spændende projekter på vej:

1. Motionsmærket i Hjørring
2. Motionsmærket i Sæby
3. Bevægelse og samvær i Ringkøbing
4. Familiemotion i Hillerød

Har du ideerne og kræ fterne til at gå igang 
med et nyt projekt skal du:

Rekvirere ansøgnings- og rapportskema ved at kontakte 
aktivitetskonsulenterne på tlf. 65 3 1 65 60

Derefter gør vi:
Meddeler svar på ansøgningen senest en måned fra modtagelsesdagen 
Udbetaler 75% af projektmidlerne ved projektets godkendelse 
Tilskuddet kan max. andrage kr. 25.000 pr. projekt

Kun fantasien sætter grænser 
- frem med de gode ideer!

Dansk Firmaidrætsfbrbund
ro-cp-D-CF Storebæltsvej 11,5800 Nyborg. Tlf. 65 31 65 60

R E B N B U B I

Der er igen 100.000 kroner i kassen
Pengene kan søges af kredse og sammenslutninger
Forsøgsaktiviteten skal være rettet mod familien, og der ønskes 
specielt sat focus på følgende hovedområder:
Nye aktiv iteter:

Inddragelse af lokale samarbejdspartnere 
Motion på tværs af generationerne 
Kontakt til nye målgrupper
En sammenkobling af motion, samvær og kulturelle aktiviteter


